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Mój ostatni tekst sprowokowaÅ‚ paniÄ… AgnieszkÄ™ BojanowskÄ…, bardzo dobrze znajÄ…cÄ…
michaÅ‚owskie stado, do przemyÅ›leÅ„ na temat listy aukcyjnej. Warto przeczytaÄ‡.Marek
Szewczyk Wymowa artykuÅ‚u jest przeraÅ¼ajÄ…ca i przygnÄ™biajÄ…ca. Z czoÅ‚owej pozycji w
Å›wiecie po zaledwie trzech latach mamy sytuacjÄ™, w której wÅ‚oski handlarz koni jeÅºdzi do
stadnin i wybiera najlepsze klacze, by zaoferowaÄ‡ je swoim klientom na jubileuszowej 50
janowskiej aukcji. A hodowcy w stadninach sÄ… bezradni - nie podoba siÄ™? W kaÅ¼dej chwili
moÅ¼emy Was zmieniÄ‡! Ja pamiÄ™tam czasy komuny i naciski na dyr. Jaworowskiego, ale gdy
on mówiÅ‚ Å¼e klacz nie jest na sprzedaÅ¼, to nie byÅ‚a. Z rÄ™kÄ… na sercu mogÄ™
powiedzieÄ‡, Å¼e teraz jest gorzej.

Nie wierzÄ™, by pan Chalimoniuk nie wiedziaÅ‚, kogo dobiera sobie na najbliÅ¼szego
wspóÅ‚pracownika przy organizacji aukcji. Na marginesie, trochÄ™ mu siÄ™ dziwiÄ™ - z tekstu
redaktora Szewczyka wynika, Å¼e ma ambitne i ciekawe plany dotyczÄ…ce SÅ‚uÅ¼ewca, a
przecieÅ¼ naraÅ¼a swojÄ… reputacjÄ™ pozwalajÄ…c panu Simone Leo na dziaÅ‚ania, które w
oczywisty sposób sÄ… sprzeczne z interesem polskiej hodowli.  Na aukcji 2016 polegÅ‚ pan 
Tylenda, na ubiegÅ‚orocznej pan Pietrzak i pan Grzechnik. Pan Chalimoniuk moÅ¼e byÄ‡ pewien,
Å¼e jak pójdzie coÅ› nie tak, to panu Simone Leo wÅ‚os z gÅ‚owy nie spadnie, tak jak nie spadÅ‚
rok temu, natomiast on gÅ‚owÄ… zapÅ‚aci.  Na ubiegÅ‚orocznej aukcji oczywiÅ›cie nie byÅ‚am, bo
byÅ‚a ona zamkniÄ™ta dla publicznoÅ›ci. Z relacji i dyskusji po niej wynikaÅ‚o, Å¼e ceny minimalne
byÅ‚y niskie, jeÅ›li zestawiÄ‡ je z jakoÅ›ciÄ… koni. Na dodatek presja, by zejÅ›Ä‡ poniÅ¼ej tych
cen, a juÅ¼ na pewno nie zapÅ‚aciÄ‡ ani grosza wiÄ™cej, byÅ‚a ogromna. PrzykÅ‚adem byÅ‚a
licytacja Parmany - licytujÄ…cy poÅ›rednik spytaÅ‚ w pewnym momencie aukcjonera jaka ta cena
minimalna jest. Pan Grzybowski jÄ… podaÅ‚(!) i przybiÅ‚ mÅ‚otkiem najwyÅ¼szÄ… cenÄ™ aukcji -
180 tys. euro -  niewiele  jak na klacz tej klasy. Potem okazaÅ‚o siÄ™, Å¼e Parmana i tak nie
zostaÅ‚a odebrana, bo w tajnym pakiecie byÅ‚a dzierÅ¼awa Wildony, co siÄ™ zdezaktualizowaÅ‚o
wraz z dymisjÄ… duetu Grzechnik - Sztuka. To zresztÄ… pokazuje jak nieprzejrzyste byÅ‚y
dziaÅ‚ania i jak wszystko byÅ‚o w duÅ¼ej mierze ukartowane zanim aukcja siÄ™ zaczÄ™Å‚a. Jak
bÄ™dzie w tym roku? MoÅ¼na siÄ™ zasadnie obawiaÄ‡, Å¼e podobnie. Po pierwsze kluczowe
jest pytanie, kto bÄ™dzie ustalaÅ‚ ceny minimalne? Powinny to byÄ‡ stadniny, a czy nie bÄ™dzie to
znów wszechwÅ‚adny Simone Leo? Co bÄ™dzie jak wspaniaÅ‚e aukcyjne klacze nie bÄ™dÄ…
osiÄ…gaÅ‚y cen minimalnych? Znowu trzeba siÄ™ bÄ™dzie zmierzyÄ‡ z presjÄ… na pana
Chalimoniuka i prezesów stadnin by ceny te obniÅ¼yÄ‡. Potencjalni kupcy bÄ™dÄ… mieli mocne
karty. Jerzy BiaÅ‚obok twierdzi, a wie co mówi, Å¼e nie moÅ¼na oczekiwaÄ‡ cen takich jak przed
laty. Trudno - spadliÅ›my, a wÅ‚aÅ›ciwie &bdquo;dobra zmiana&rdquo; zrzuciÅ‚a nas z piedestaÅ‚u. 
Trzeba mozolnie odbudowywaÄ‡ pozycjÄ™. UwaÅ¼am, Å¼e  w tej sytuacji znacznie lepiej
wystawiÄ‡ perfekcyjnie przygotowane konie dobre, ale nie kluczowe dla hodowli i pogodziÄ‡ siÄ™,
Å¼e wyniki aukcji nie bÄ™dÄ… rekordowe. MoÅ¼na uatrakcyjniÄ‡ ofertÄ™ kilkoma gwiazdami, 
ale nie moÅ¼e siÄ™ ona skÅ‚adaÄ‡ z samych gwiazd! W przeciwnym wypadku grozi albo klapa
aukcji, jeÅ¼eli ceny minimalne bÄ™dÄ… respektowane i bÄ™dÄ… odzwierciedlaÅ‚y realnÄ…
wartoÅ›Ä‡ koni, albo wyprzedaÅ¼ za grosze naszego mÅ‚odego potencjaÅ‚u hodowlanego. To z
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czego bÄ™dziemy odbudowywaÄ‡ naszÄ… pozycjÄ™, jak podetniemy genetycznÄ… gaÅ‚Ä…Åº na
której siÄ™ opiera? UwaÅ¼am, Å¼e konieczna jest zmiana listy - z listy gÅ‚ównej i tej na summer
sale zrobiÄ‡ jednÄ… listÄ™ gÅ‚ównÄ…, zaÅ› utworzyÄ‡ nowÄ… listÄ™ na summer sale - mniej
ambitnÄ…. Wiem, Å¼e pewne konie trzeba odÅ¼aÅ‚owaÄ‡. Gdybym mogÅ‚a, to bym z
michaÅ‚owskiej listy wycofaÅ‚a obie córki Eksterna czyli PustynnÄ… MalwÄ™ i WieÅ¼Ä™ MarzeÅ„
(po tej hekatombie wÅ›ród córek Eksterna, której dokonali przy wspóÅ‚pracy z Simone Leo paÅ„stwo
Sztuka i Grzechnik, uwaÅ¼am Å¼e niemal z definicji michaÅ‚owskie córki Eksterna nie powinny
byÄ‡ na sprzedaÅ¼) i CheroneÄ™. Stadninie pozostawiÅ‚abym wybór, czy na lokomotywÄ™ aukcji
woli poÅ›wiÄ™ciÄ‡ EmanollÄ™, najlepszÄ… córkÄ™ Emandorii i najlepszÄ… córkÄ™ Vitorio TO,
czy GaleridÄ™ - jedynÄ… godnÄ… nastÄ™pczyniÄ™ swojej wybitnej matki Galilei. I tak te klacze
które zostanÄ… stanowiÄ… niezwykle mocnÄ… ofertÄ™ na aukcjÄ™ gÅ‚ównÄ…. W sprawie
janowskiej listy siÄ™ nie wypowiadam (na pewno  powinno siÄ™ skreÅ›liÄ‡ z listy PrimerÄ™, 
BernadettÄ™, AdelitÄ™, PianovÄ™) pozostawiajÄ…c opiniÄ™ na ten temat tym blogowiczom,
którzy janowskie stado znajÄ… dobrze. SÄ…dzÄ™ teÅ¼, Å¼e waÅ¼na jest oprawa imprezy -
kulturalna, bez kosztownych dekoracji, niebieskich laserów i cyrkowych wystÄ™pów. To teÅ¼ ma
wpÅ‚yw na ostateczny dochód z imprezy.  Jest jeszcze jedna delikatna kwestia - gdy rok temu
przyglÄ…daÅ‚am siÄ™ michaÅ‚owskiej liÅ›cie aukcyjnej pod kÄ…tem tego jakimi ogierami pokryte
byÅ‚y oferowane na sprzedaÅ¼ klacze, to zauwaÅ¼yÅ‚am, Å¼e dziwnym trafem stanówki  marnymi
dzierÅ¼awionymi przez paniÄ… SztukÄ™ ogierami ominÄ™Å‚y klacze z listy aukcyjnej. Rachunek
prawdopodobieÅ„stwa podpowiada, Å¼e nie mógÅ‚ to byÄ‡ przypadek. CzyÅ¼by tu takÅ¼e
zadziaÅ‚aÅ‚a rÄ™ka wÅ‚oskiego handlarza? Czy jego wpÅ‚ywy siÄ™gajÄ… aÅ¼ tak daleko?  
ReasumujÄ…c - uwaÅ¼am, Å¼e sytuacja bardzo powaÅ¼nie zagraÅ¼a przyszÅ‚oÅ›ci hodowli w
obu stadninach. Szanowny Panie Prezesie Chalimoniuk - nie chce Pan przejÅ›Ä‡ do historii, jako
grabarz polskiej hodowli koni arabskich, prawda? To, Å¼e pan Simone Leo natychmiast upubliczniÅ‚
listÄ™ w &bdquo;Tutto Arabi&rdquo; na prawdÄ™ nie przesÄ…dza sprawy. Oficjalnym,
ostatecznym dokumentem jest katalog aukcyjny - a tego jeszcze nie ma. TÄ™ szalonÄ… jazdÄ™ na
Å›cianÄ™ na której nieuchronnie siÄ™ w ten czy inny sposób rozbijemy, moÅ¼na jeszcze
powstrzymaÄ‡. I to Pan moÅ¼e zrobiÄ‡.   Agnieszka Bojanowska
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